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PROTOKÓŁ nr XLVIII/2018 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 lipca 2018 r. w godzinach 10:00 –14:40  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach. 

  

Radni obecni: 

 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Zbysław Wojciech Grajek 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Zdzisław Koncewicz 

9. Karol Korneluk  

10. Stanisław Kulikowski 

    11.  Kamil Lauryn 

    12. Wojciech Malesiński    

    13. Józef Wiesław Murawko 

    14. Wojciech Pająk  

    15. Zdzisław Przełomiec 

    16. Anna Ruszewska 

    17. Irena Bożena Schabieńska  

    18. Sławomir Jan Szeszko 

    19. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    20. Andrzej Turowski 

    21. Piotr Wasiukow  

 

Radni nieobecni : 

Andrzej Łuczaj 

 

 Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLVIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka- Sekretarza Miasta,  

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. O swojej nieobecności poinformował radny Andrzej Łuczaj.  

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Pan Leszek Lewoc- Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach został odznaczony Odznaką Honorową Primus in Agendo 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej za szczególne zasługi na rzecz polityki społecznej        

i rodziny. Odznaka jest wyrazem uznania dla aktywnej, pełnej zaangażowania i oddania postawy 

wyróżnionego, najciekawszych i najbardziej wartościowych inicjatyw, nowatorskich osiągnięć 

oraz innowacyjnych projektów, a także rzetelności i ofiarności w podejmowanych działaniach.  

W imieniu Pani Elżbiety Rafalskiej- Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, medal wręczył 

Pan Czesław Renkiewicz- Prezydent Miasta Suwałk. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że radny Zbigniew Roman De- Mezer w plebiscycie 

internetowym na Samorządowca Roku 2017 zorganizowanym przez  Portal Samorządowy pl. 

zdobył tytuł „Najlepszego Samorządowca Województwa Podlaskiego”.   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że dnia 03.07.2018 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach 

wpłynęło Postanowienie Komisarza Wyborczego w Suwałkach z dnia 2 lipca 2018 r. w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Grzegorza Gorlo. 

Dodał również, że mandat radnego po rezygnacji Pana Grzegorza Gorlo nie zostanie uzupełniony 

o następną osobę z listy ponieważ w przypadku wygaśnięcia mandatu radnego w okresie 6 miesięcy 

przed zakończeniem kadencji, składu Rady nie uzupełnia się. 

Dodał, że w związku z zapisem § 54 ust. 6 Statutu Miasta Suwałk, Klub Prawa i Sprawiedliwości 

wskazał nazwisko przewodniczącego Klubu Radnych -Panią Irenę Bożenę Schabieńską, oraz 

wiceprzewodniczącego Klubu -Pana Jacka Juszkiewicza. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  
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Poinformował, że Prezydent Miasta złożył wniosek o wycofanie projektu uchwały w sprawie 

powierzenia Przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, wykonania zadania własnego Gminy Miasta Suwałki z zakresu 

zagospodarowania wód opadowych i roztopowych.  

Zdzisław Przełomiec poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie nad  wnioskiem:   

 za podjęciem                –  21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że projekt  uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, wykonania 

zadania własnego Gminy Miasta Suwałki z zakresu zagospodarowania wód opadowych                 

i roztopowych został zdjęty z porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLVII/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

27 czerwca 2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  27 czerwca  2018 r.   

5. Informacja z działalności spółki Park Naukowo–Technologiczny Polska-Wschód                     

w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2017. 

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej               

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania  Suwalskiej Rady Seniorów. 

7.  Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów. 

8. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi 

Województwa Podlaskiego.  

9. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania Panu Januszowi Kopciałowi tytułu 

Zasłużony dla Miasta Suwałk. 

10. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania Panu Grzegorzowi Kochanowiczowi 

tytułu Zasłużony dla Miasta Suwałk. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej w Suwałkach z obowiązku realizacji 

tygodniowego  obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych       

i opiekuńczych. 

12. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki do 

nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jeleniewo zadań 

publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. 

14. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Suwałk. 

15. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie kryteriów i trybu 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 

16. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie planowania                   

w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli,       

a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto 

Suwałki oraz warunków  i sposobu ich przyznawania.  

17. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 

18. Rozpatrzenie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata       

2016-2020.   

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody                     

i odprowadzania ścieków.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych             

w strefie i sposobu ich pobierania.  

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

23. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic                               

Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej w Suwałkach.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława Staszica w Suwałkach. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze, 

Bakałarzewską oraz rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu graniczącego z cmentarzem komunalnym                

w Suwałkach. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Heleny A. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie objęcia akcji Wigry Suwałki Spółki Akcyjnej. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.  
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30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach. 

32. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

33. Wnioski i oświadczenia radnych. 

34. Zamknięcie obrad. 

 

  Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLVII/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

27 czerwca 2018 roku.     

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLVII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu      

24 lipca 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLVII/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  27 czerwca 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  27 czerwca 2018 roku została 

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja z działalności spółki Park Naukowo–Technologiczny Polska-Wschód             

w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2017. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego  w dniu 17 lipca br. oraz Komisji Finansowo – Budżetowej 

w dniu 19 lipca br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na sesji  obecny jest Pan Dariusz Bogdan Prezes 

PNTPW i przypadku pytań i uwag udzieli na nie odpowiedzi. 
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Zbysław W. Grajek zwrócił uwagę na nieścisłość, która znalazła się w Informacji                          

z działalności Spółki Park Naukowo-Technologiczny; dot. ona działalności Rady Naukowo-

Programowej. Rada działała wcześniej i sama się rozwiązała; wg dokumentów powołana 

została ponownie w czerwcu 2017 r. jednakże rada ta do dnia dzisiejszego nie zebrała się ani 

razu więc nie miała żadnego wpływu nawet na pozytywy Parku Naukowo-Technologicznego. 

Dodał również, że w informacji błędnie podane zostały jego dane Zbigniew Wojciech Grajek      

a powinno być Zbysław Wojciech Grajek.  

 

Irena Schabieńska zwróciła uwagę, że spółka Park Naukowo-Technologiczny przynosi straty; 

wprawdzie pomieszczenia wynajmowane są innym firmom, ale problem polega na tym, żeby 

wynajem powierzchni przynosił dochód do budżetu miasta a nie był odprowadzany poza 

Suwałki . Powtórzyła pytanie z sesji  dnia 27 czerwca 2018 r. dot. kary 900.000 zł, którą Park 

Naukowo Technologiczny zapłacił Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości. Zapytała, 

czy PNTPW jest w chwili obecnej uczestnikiem postępowania administracyjnego bądź 

sądowego, jeśli tak to jakie koszty w związku z tym ponosi. 

 

Dariusz Bogdan – nadmienił, że obowiązującymi przepisami działalności Paku Naukowo-

Technologicznego są nie tylko przepisy kodeksu spółek handlowych ale również 

rozporządzenia Ministra Gospodarki dot. ograniczeń działalności Parku. W 2018 roku wynik 

finansowy Parku Naukowo-Technologicznego w Suwałkach był wynikiem rekordowym             

w porównaniu do lat ubiegłych; wprawdzie był ujemny ale wynosił – 17.000 zł. w ubiegłym 

roku była to kwota ok. 1 mln zł. Zaznaczył, że uległy poprawie inne czynniki działalności 

Parku, jak np. płynność finansowa; istotnym elementem jest również rentowność samej 

inwestycji. W 2015 r było to -35%, w 2016r.  -17% zaś w 2017 r.  -4%. Wzrost przychodów 

2017 r. w stosunku do 2016 r. wyniósł 117%. Park Naukowo-Technologiczny współpracuje        

z ok. 70 podmiotami rezydującymi na terenie spółki. Faktycznie, głównym źródłem 

przychodów jest najem powierzchni; ale również realizowany jest projekt skierowany do 

małych i średnich przedsiębiorstw polegający na wprowadzeniu usług związanych z obsługą 

prawną, finansowo-księgową oraz rzecznika podatkowego. Podstawowym działaniem spółki 

jest kreowanie postaw proinnowacyjnych i proprzedsiębiorczych.  Korekty finansowe są 

wielkim problemem Zarządu Parku Naukowo-Technologicznego; dot. dwóch spraw, które 

trwają od 2014 r.; jedna dot. lat 2009-2013, główna zaś lat 2009-2010. Suma tych dwóch korekt 

wynosiła  ok. 4,3 mln zł. W chwili obecnej, po przedstawieniu ekspertyz biegłych i wniosków 

zgłoszonych przez Zarząd Parku  kwota ta wraz z odsetkami wynosi ok. 2 mln. zł. 

Odpowiadając na pytanie radnej Ireny Schabieńskiej poinformował, że Park Naukowo-

Technologiczny jest w dwóch  procedurach zaskarżenia decyzji do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. W przypadku tzw. pierwszej korekty argumentem jest przesłanka 

przedawnienia. Poinformował, że Park prowadzi działalność innowacyjną jak również 

działalność badawczą; niestety wyższe uczelnie nie wykazują zainteresowania badaniami. 

Biorąc powyższe pod uwagę Park zainicjował własny program badawczy; są to między innymi 

badania dot. czystości powietrza. Działalność innowacyjna, rozwojowa czy badawcza to 

również zadanie całej spółki; to również podstawowe zadanie podmiotów wynajmujących 

powierzchnie. We wszystkich umowach znajdują się zapisy zobowiązujące do prowadzenia 

badań a raporty dot. innowacyjności w tych firmach były dostarczane do Parku Naukowo-

Technologicznego. 

Dariusz Bogdan przeprosił radnego Zbysława W. Grajka za pomyłkę w przedstawionym 

materiale dot. imienia. Zaznaczył, że był inicjatorem ponownego powołania Rady Naukowo-

Programowej  w miesiącu czerwcu 2017 r. ; faktycznie od tego czasu posiedzenie rady nie było 

zwoływane, główna przyczyną był problem ustalenie optymalnego terminu z naukowcami            

i członkami Rady. Posiedzenie Rady zaplanowane jest jesienią br. 
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Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z działalności spółki Park Naukowo–

Technologiczny Polska-Wschód  w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2017 została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej               

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania  Suwalskiej Rady 

Seniorów. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Spaw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 lipca br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 

do przedłożonego materiału.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania Suwalskiej Rady Seniorów została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 9 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  10 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/594/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów 

- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
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Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi 

Województwa Podlaskiego.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 12 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  13 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/595/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi Województwa Podlaskiego 

- stanowi załącznik nr 15  do protokołu 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania Panu Januszowi Kopciałowi tytułu 

Zasłużony dla Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Kapituła Wyróżnień Miasta Suwałk na posiedzeniu     

w dniu 25 kwietnia 2018 r. zaopiniowała pozytywnie Wniosek Prezydenta Miasta Suwałk                 

o nadanie Panu Januszowi Kopciałowi tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk”. 

Zdzisław Przełomiec odczytał wniosek Prezydenta Miasta Suwałk. 

Wniosek stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Zbysław Wojciech Grajek nadmienił, że jest członkiem Kapituły Wyróżnień Miasta Suwałk. 

Na posiedzeniu tego organu uzasadnienie przyznania wyróżnienia Panu Januszowi Kopciałowi 

było o wiele szersze. W przedstawieniu uzasadnia pomięte zostały fakty, które niekoniecznie 

argumentują przyznanie tak ważnego wyróżnienia. Pan Kopciał jest autorem między innymi 

Historii Suwałk. Zarzucił autorowi brak rzetelności w opisywanych faktach historycznych; nie 

wspomniał w niej o Konfederacji Polski Niepodległej, której założycielem między innymi 
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Radny Zbysław W. Grajek jak również nie ma żadnej wzmianki o Wojewodzie Suwalskim oraz 

o osobach, które były bardzo aktywne w okresie przemian. Biorąc powyższe pod uwagę 

stwierdził, że radni PO nie będą głosować pozytywnie w sprawie nadania Panu Januszowi 

Kopciałowi tytułu Zasłużony dla Miasta Suwałk.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   12 radnych   

 przeciw       –    9 

 wstrzymał się      –    0 

większością głosów została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/596/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie nadania Panu Januszowi Kopciałowi tytułu Zasłużony dla Miasta Suwałk 

- stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że oficjalne wręczenie tytułu Panu Januszowi Kopciałowi 

nastąpi podczas Dni Suwałk. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania Panu Grzegorzowi Kochanowiczowi 

tytułu Zasłużony dla Miasta Suwałk. 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że Kapituła Wyróżnień Miasta Suwałk na posiedzeniu 

w dniu 25 kwietnia 2018 r. zaopiniowała pozytywnie Wniosek Prezydenta Miasta Suwałk o 

nadanie Panu Grzegorzowi Kochanowiczowi tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk”. 

Zdzisław Przełomiec odczytał wniosek Prezydenta Miasta Suwałk. 

Wniosek stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    21 radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/597/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie  nadania Panu Grzegorzowi Kochanowiczowi tytułu                                    

Zasłużony dla Miasta Suwałk 

- stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że oficjalne wręczenie tytułu Panu Grzegorzowi 

Kochanowiczowi nastąpi podczas Dni Suwałk. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej w Suwałkach z obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych       

i opiekuńczych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 20 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 21 do protokołu  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/598/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej    

w Suwałkach z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

  - stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki                  

do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia                                   

31 sierpnia 2019 r.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 23 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 24 do protokołu  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    21 radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/599/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki do nowego ustroju szkolnego, 

na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r 

                                        - stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jeleniewo zadań 

publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 26 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 27 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 28 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –    0  

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/600/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Jeleniewo zadań publicznych w zakresie opieki nad 

dziećmi w wieku do lat 3 

- stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Suwałk. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 30 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 31 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 32 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    21 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/601/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta 

Suwałk 

- stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie kryteriów i trybu 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 34 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 35 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 36  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –     21 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta raz z autopoprawką 
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Uchwała Nr XLVIII/602/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród 

- stanowi załącznik nr 37 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie planowania                   

w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli,       

a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto 

Suwałki oraz warunków  i sposobu ich przyznawania.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 38 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 39 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 40 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLVIII/603/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków 

finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a  także określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół                      

i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków  i sposobu 

ich przyznawania.  

                                       - stanowi załącznik nr 41 do protokołu 
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Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 42 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 43 do protokołu  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/604/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie ustalenia zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki 

- stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Ad pkt 18 

Rozpatrzenie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata       

2016-2020.   

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 45 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 46 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 47 do protokołu. 

Zbyslaw W. Grajek stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

głosował za uchwaleniem projektu uchwały. Jednak w wyniku dyskusji  z radną Bożeną Kamińska 

oraz osobami zainteresowanymi doszedł do wniosku, że istnieje problem bonifikaty przy sprzedaży 

lokali mieszkalnych, który należało by rozwiązać. Wg radnego sprzedaż mieszkań z zasobów 

Gminy Miasta Suwałki powinna być bez udzielenia bonifikat. W sytuacji, gdzie jednak bonifikata 

ma być udzielana kwestia ta powinna być uregulowana uchwałą Rady Miejskiej; szczegółowo 

określone powinny być zasady przyznawanej bonifikaty. Wobec powyższego radni Ugrupowania 

Platforma Obywatelska będą głosować przeciw podjęciu uchwały. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że wielu mieszkańców mieszkających w zasobach 

mieszkaniowych Gminy Miasta Suwałki zainteresowana jest wykupem mieszkań z bonifikatą.         
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W poprzednich latach możliwość wykupu tych mieszkań nie była przewidziana. Lokale 

sprzedawane były za zgodą Radnych Rady Miejskiej z bonifikatą 50%. Taką wysokość bonifikaty 

Prezydent Miasta Suwałk będzie wnioskował, ale decyzja zależy od Wysokiej Rady. 

Zbysław W. Grajek stwierdził, że jak najbardziej popiera politykę sprzedaży mieszkań. Ma jednak 

zastrzeżenia do udzielanej bonifikaty; zasady przyznawania wysokości bonifikaty jasno powinny 

być określone w uchwale Rady Miejskiej. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że problem bonifikaty poruszany był na Kolegium 

Prezydenta, jednak stwierdzono, że jest to niezgodne z przepisami prawa. Bonifikata zostanie 

określona przez Radę Miejską indywidualnie w każdym przypadku.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    19 radnych,   

 przeciw       –     2 

 wstrzymał się      –     0 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/605/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata  2016-2020 

- stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

Ad pkt 19 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody                     

i odprowadzania ścieków.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, Rada gminy 

przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków i przekazuje go 

do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, zawiadamiając o tym przedsiębiorstwo 

wodociągowo-kanalizacyjne. 

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 49 do protokołu . 

Tadeusz Czerwiecki zaznaczył, że na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

głosował „za” przyjęciem projektu regulaminu; jednakże w wyniku dyskusji oraz głębszej analizie 

stwierdził, że przedstawiony materiał jest tylko wstępem do opracowania właściwego regulaminu; 

nadal nie są znane szczegóły nowego regulaminu. 

Łukasz Kurzyna zaznaczył, że przedstawiony projekt regulaminu nie dotyczy wód opadowych. 

Była ta sprawa jasno wyjaśniona na posiedzeniu Komisji. Od 1 stycznia wody opadowe nie są 
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ściekiem, w związku z tym nie są ujęte w tym projekcie. Przedstawiony projekt regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków będzie ponownie procedowany po zaopiniowaniu 

przez Wody Polskie. 

Zbigniew Roman De-Mezer  stwierdził, że przedstawiony dokument nie był tematem posiedzenia 

Komisji Finansowo-Budżetowej, dlatego wnosi kilka uwag do Radcy Prawnego: 

Przedstawiony projekt regulaminu posiada załącznik. Zapytał, czy po uchwaleniu regulaminu 

załącznik będzie projektem, czy częścią regulaminu. Błędem jest  wskazanie w załączniku, kiedy 

uchwała wchodzi w życie. 

Zaapelował również, aby zgodnie z rozporządzeniem w sprawie techniki prawodawczej wyraźnie 

odróżniać ustępy od punktów. 

Maria Langner ustosunkowując się do zarzutów stwierdziła, że w § 5,6,7,8,15,19 i 20 ustępy 

zostały zamienione na punkty, zaś rozdział 11 została anulowany.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    14 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     7 radnych 

Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVIII/606/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

- stanowi załącznik nr 50 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na podstawie art. 4 ust.1 pkt 2 oraz ust. 2 ustawy z dnia 

20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej w związku z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym to organ stanowiący jednostkę samorządu terytorialnego 

stanowi o wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne              

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Ponadto organy stanowiące jednostki 

samorządu terytorialnego mogą powierzyć powyższe uprawnienia organom wykonawczym 

tych jednostek. W tym przypadku mamy do czynienia z powierzeniem Prezydentowi Miasta 

Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych i roztopowych. 
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Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 51 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 52 do protokołu. 

Tadeusz Czerwiecki  stwierdził, że odprowadzenie wód opadowych i roztopowych jest zadaniem 

własne gminy. Zapytał, który przepis prawny mówi o tym, że gmina może pobierać opłaty za 

odprowadzenie wód opadowych i roztopowych; w chwili obecnej – zdaniem radnego nie ma 

podstawy prawnej do wprowadzenia tej opłaty. W związku z powyższym nie będzie głosował za 

przyjęciem projektu proponowanej uchwały. 

Zbysław W. Grajek stwierdził, że mieszka w domku jednorodzinnym, częściowo odprowadza do 

kanalizacji miejskiej wody odpadowe i roztopowe; w związku z tym uważa, że opłata za tę usługę 

jest uczciwa. 

Łukasz Kurzyna zaznaczył, że od kilku lat w Mieście trwa dyskusja na temat rozwiązania 

problemu odprowadzania wód opadowych i roztopowych. Sieć kanalizacji miejskiej była 

finansowana z budżetu miasta i  była niedofinansowana. W 2011 r. siec została przekazana PWiK 

aby była profesjonalnie utrzymywana i obsługiwana. Przez te lata spółka poniosła ogromny wkład 

finansowy i pracy na rzecz udrożnienia i poprawy stanu kanalizacji deszczowej. Na utrzymanie tej 

kanalizacji płacą różne podmioty: z budżetu miasta przekazywane są środki w wys. ok. 70% 

należnych opłat, sklepy wielkopowierzchniowe, firmy działające na terenie naszego miasta, które 

odprowadzają wody deszczowe z terenów utwardzonych do kanalizacji miejskiej, właściciele 

domków jednorodzinnych, spółdzielnie mieszkaniowe. Te podmioty, które odprowadzają wody 

opadowe na swój teren (trawniki) nie  wnoszą opłat w tym zakresie. Ponad to stwierdził, że nie ma 

obowiązku podłączania się do miejskiej kanalizacji deszczowej. PWiK jest podmiotem prawa 

handlowego i  może świadczyć usługi pobierając opłaty na utrzymanie tej sieci. Nadmienił, że od 

1 stycznia br. weszło w życie Prawo wodne i doszedł kolejny składnik opłaty wnoszony do Wód 

Polskich; ponadto wody opadowe przestały być ściekami. 

Wojciech Pająk powiedział, że pobieranie opłaty za odprowadzanie wód opadowych                             

i roztopowych powinno być  tylko od podmiotów  korzystających z tej usługi . 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że wszyscy mieszkańcy miasta płacą podatki i z tych podatków 

należy pobierać opłatę za odprowadzanie wód opadowych i roztopowych do kanalizacji miejskiej. 

Jest to zadanie własne gminy i to że Miasto zleciło wykonanie tej usługi PWiKowi nie zmienia to 

faktu, że to Samorząd  Miejski powinien ponosić koszty. Nadmienił, że Spółdzielnie mieszkaniowe 

wykonały na własny koszt instalacje przyłączeniowe do sieci miejskiej. PWiK nie jest 

zainteresowany przejęciem tej instalacji; w dalszym ciągu spółdzielnie mieszkaniowe ponoszą 

koszty utrzymania tych instalacji. 

Czesław Renkiewicz podsumowując dyskusję stwierdził, że uczciwe jest płacenie za usługę,              

z której się korzysta; podmioty nie korzystające nie powinny  za nią płacić. Nadmienił, że w około 

70% należnej opłaty ponoszona jest przez Miasto. Dodał, że w tej kwestii należy myśleć 

sprawiedliwie a nie solidarnie. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   13 radnych,   

 przeciw       –    7 radnych 

 wstrzymał się      –    1 radny 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/607/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za 

odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych. 

- stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

 

Ad pkt 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych             

w strefie i sposobu ich pobierania.  

 

Łukasz Kurzyna –  Zastępca Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  55 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 56 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Jacek Juszkiewicz poinformował, że Klub Prawa i Sprawiedliwości jest przeciwny głosowaniu 

projektu uchwały. Radni PiS-u są przeciwnikiem strefy płatnego parkowania; wiadomym jest, 

że w marcu 2019 r, wygasa umowa z operatorem strefy. Sprawa płatnego parkowania wymaga 

głębszej analizy, szerszej dyskusji i powołania zespołu roboczego. Mieszkańcy narzekają na 

brak miejsc parkingowych w szczególności w tzw. godzinach szczytu, gdzie strefa płatnego 

parkowania jest pusta. Należy podjąć zupełnie inne, radykalne rozwiązania. 

 

Czesław Renkiewicz wyraził swoje niezadowolenie z faktu powrotu do tematu omawianego 

na poprzedniej sesji; żeby nie skalować działań Stowarzyszenia „Prawo na Drodze” należy 

podjąć proponowany projekt uchwały. W wyniku ogłoszonego wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego wynika, że w kilku punktach Stowarzyszenie miało rację należy 

skorygować podjętą wcześniej i opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego uchwałę. Nadmienił, że tylko 26 %  odpowiedzi w przeprowadzonej ankiecie „Mój 

pomysł na Suwałki|” dotyczyło likwidacji strefy płatnego parkowania. Pozostali byli za jej 

utrzymaniem. Do tematu należy wrócić po wyborach samorządowych. 
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Zdzisław Koncewicz przypomniał, że posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej zgłosił 

wniosek, aby z przedstawieniem projektu uchwały poczekać do września 2018 r. Zapytał, czy 

Samorząd otrzymał orzeczenie WSA w tej sprawie. 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że  nie ma uzasadnienia wyroku, ale wiadomo jakie błędy 

pojawiły się w poprzedniej uchwale i w związku z tym należy jak najszybciej wprowadzić 

niezbędne korekty.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   13 radnych,   

 przeciw       –    7 radnych 

 wstrzymał się      –    1 radny 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/608 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój 

pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania 

-stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że Radni, którzy chcą zabrać głos w innych tematach niż 

sprawy zasadnicze dotyczące miasta i ich mieszkańców mogą to uczynić w punkcie 33 – 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jacek Juszkiewicz 

1. Radny zwrócił uwagę na brak nawierzchni ścieżki rowerowej na ulicy Staniszewskiego. 

Dodał również, że na tym samym odcinku nie działa oświetlenie uliczne. Radny zapytał czy 

jest w planie szybkie, jeszcze w tym sezonie turystycznym, odtworzenie tej ścieżki rowerowej 

i uruchomienie oświetlenia.  

2. Radny zaproponował zlokalizowanie przy Zalewie Arkadia punktu poboru wody,                   

tzn. źródełka. 

Bogdan Bezdziecki  

1. Radny, w imieniu Klubu Radnych PiS, poprosił o wykaz stanu zadłużenia z tytułu 

zaciągniętych kredytów i innych zobowiązań podmiotów zależnych naszemu samorządowi. 

2. Radny zwrócił się o podanie ilości przekazanych przez Miasto Suwałki środków 

finansowych w roku 2017 i połowie 2018 dla Parku Naukowo- Technologicznemu Polska- 

Wschód Sp. z o.o. w Suwałkach. 

3. Radny poprosił o przedstawienie prognozowanego rocznego kosztu jakie poniesie budżet 

Miasta w związku z Suwalską Karta Mieszkańca. 

4. Radny zwrócił się o zestawienie środków z budżetu miasta i jednostek zależnych  jakie 

przeznacza się na zlecenia reklamowe, ogłoszenia, programy promocyjne, audycje 
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sponsorowane w lokalnych mediach ( radio, telewizja, portale internetowe ) za okres ostatnich 

trzech lat. 

Radny, na powyższe, poprosił o udzielenie odpowiedzi w formie pisemnej. 

Wojciech Pająk 

Radny zgłosił propozycję umieszczenia tablicy lub ścieżki edukacyjnej przy Bulwarach nad 

Czarną Hańczą, przedstawiającą zasady obiegu wody w przyrodzie. 

Zdzisław Stanisław Ścięgaj  

Radny zgłosił bardzo częste zatory  komunikacyjne miasta. Jako przykład podał zablokowany 

wjazd do Suwałk od strony Augustowa 12 lipca br. około godziny 16:00. Zapytał o przyczyny 

takiego stanu. Radny stwierdził brak informacji o możliwości objazdów. 

Irena Schabieńska  

Radna poprosiła o zsynchronizowanie komunikacji miejskiej z przyjazdem pociągów na 

dworzec kolejowy. W szczególności chodzi o wieczorny przyjazd pociągu z Wrocławia. 

Zbigniew Roman De-Mezer 

1. Radny zapytał co udało się zrobić w sprawie wykorzystania dworca autobusowego przez 

innych przewoźników innych niż PKS NOVA. Radny stwierdził, że inni przewoźnicy nadal 

korzystają z zatok komunikacji miejskiej. 

2. Radny zgłosił problem dużego ruchu ciężarówek w ramach zezwoleń C-18 na ulicy 

Powstańców Wielkopolskich i Zastawie. Zapytał, czy zezwolenie wydawane jest na konkretne 

auto czy też podmiot. 

3. Radny zgłosił potrzebę wykonania lewoskrętu z ulicy Bakałarzewskiej w ulicę Gałaja. 

4. Radny przedstawił planowane zmiany w ustawie prawo oświatowe i w ich efekcie 

zabezpieczenie zdrowotne uczniów. Nałożone zostaną nowe zadania na samorządy jak 

profilaktyka zdrowotna i leczenie stomatologiczne. Radny poprosił o analizę dotychczasowego 

udzielania świadczeń zdrowotnych dla uczniów w odniesieniu do podmiotów je wykonujących. 

Zapytał czy Miasto może wspomóc podmioty ubiegające się o kontrakt z NFZ na 

zabezpieczenie powyższych świadczeń w postaci obniżenia limitów dzieci przypadających na 

jedną pielęgniarkę. Poprosił o sprawdzenie w kontrakcie czy podmiot świadczący usługę ma 

zapewniać przybory i środki do zabezpieczenia opieki medycznej, czy ma przewidziane środki 

na wynajem pomieszczeń. Zapytał czy Miasto jest przygotowane lokalowo i finansowo do 

prowadzenia w szkołach pomocy stomatologicznej oraz gabinetów pielęgniarskich. Dodatkowo 

w planach jest serwowanie ciepłych posiłków w stołówkach szkolnych. Zapytał, gdzie już 

mamy stworzone warunki do wydawania posiłków a gdzie jeszcze nie oraz jakie środki będzie 

musiało Miasto przeznaczyć na ten cel? 

5. Radny zgłosił zły stan techniczny nieruchomości po byłych koszarach wojskowych 

położonej przy zbiegu ulic Wojska Polskiego i Leśnej. 

6. Radny przypomniał, że Ministerstwo Cyfryzacji ogłosiło konkurs na tworzenie nowych 

HotSpotów. Zapytał czy Miasto jest zainteresowane rozbudową tej sieci i złożyło wnioski do 

tego programu.    

Wojciech Malesiński 

Radny zapytał czy w Suwałkach udało się zlikwidować wszelkie bariery architektoniczne            

w obiektach użyteczności publicznej dla osób niepełnosprawnych, a jeśli nie to co pozostało do 

zrobienia w tej materii. 

Zbysław Wojciech Grajek 

1. Radny poprosił o informację dotyczącą dopłat z budżetu Miasta do spółek komunalnych         

w szczególności w odniesieniu do korekt finansowych Parku Naukowo Technologicznego 

Polska- Wschód Sp. z o.o. nałożonych przez Polską Agencję Rozwoju Przedsiębiorczości. 

Radny dodał, że do czasu otrzymania informacji, radni Platformy Obywatelskiej wstrzymają 

się od poparcia zmian w budżecie 2018 r. 
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2. Radny zapytał, czy w związku ze zmianami w regulaminie strefy płatnego parkowania             

w Suwałkach,  wystąpi konieczność zwrotu opłat za dotychczasowe parkowanie. 

3. Radny poprosił o pomoc w znalezieniu lokalu użytkowego na działalność Oddziału Radia 

Białystok.  

 

Ad.  pkt. 23 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen.                     

W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 59 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 60 do protokołu  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/609/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej        

w Suwałkach 

 -stanowi załącznik nr 61 do protokołu 

 

Ad pkt 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława Staszica w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 62 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 63 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 64 do protokołu 

 



22 

 

Jacek Juszkiewicz – przypomniał, że mieszkańcy tego rejony w 2015 r. złożyli wniosek o zmianę 

przestrzennego zagospodarowania; procedura tej sprawy trwała ponad 3 lata. Zapytał w jaki sposób 

można poprawić standardy załatwiania podobnych spraw. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego to proces bardzo czasochłonny;  grupy mieszkańców nie zawsze są zgodni co do 

koncepcji. Sprawy rozpatrywane są dla dobra ogółu mieszkańców. 

Małgorzata Włoskowska poinformowała, że procedura trwała dłużej ponieważ zaistniała 

niezgodność studium, które należało zmodyfikować i uchwalić nowe, dlatego nie można było 

przedstawić wcześniej projektu uchwały. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/610/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława Staszica w Suwałkach 

 -stanowi załącznik nr 65 do protokołu 

 

Ad. pkt 25  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze, 

Bakałarzewską oraz rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 66 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 67 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 68 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XLVIII/611/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze, Bakałarzewską oraz rzeką Czarną Hańczą 

w Suwałkach 

                                             -stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu graniczącego z cmentarzem komunalnym                

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 70 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 71 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 72 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/612/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

graniczącego z cmentarzem komunalnym  w Suwałkach 

                                             -stanowi załącznik nr 73 do protokołu 

 

Ad pkt 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Heleny A. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinie Komisji 

Opinia stanowi  załącznik nr 74 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/613/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Heleny A. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

                                             -stanowi załącznik nr 75 do protokołu 

 

 

Ad pkt 28. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie objęcia akcji Wigry Suwałki Spółki Akcyjnej 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 76 do protokołu. 

Stanisław Kulikowski – Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji -  załącznik nr 77 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Zbysław W. Grajek zgodził się, że trzeba wesprzeć Klub Wigry – takie są oczekiwania społeczne 

większości mieszkańców Suwałk;  poprosił o przedstawienie Radnym programu naprawczego. 

Istnieje zagrożenie, że w najbliższej przyszłości Klub zwróci się o dalszą pomoc finansową do 

Samorządu. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że w chwili obecnej jest to nowy podmiot -spółka akcyjna 

prawa handlowego. Samorząd będzie członkiem Rady Nadzorczej, przez co będzie większą  

kontrolę nad działalnością oraz wydatkami Spółki Wigry. Nie można przy tworzeniu nowego 

podmiotu opracowywać program naprawczy. 

Zbysław W. Grajek nadmienił, że spółka już funkcjonuje. Rada chciała by wiedzieć jakie są 

założenia tej spółki przed podejmowaniem dalszych decyzji. Poprosił o przedstawienie programu 

strategicznego. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   0  
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Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVIII/614/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie objęcia akcji Wigry Suwałki Spółki Akcyjnej 

                                             -stanowi załącznik nr 79 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 80 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 81 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  11 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   9 radnych  

 

Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr XLVIII/615/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok 

                                             -stanowi załącznik nr 82 do protokołu 

 

Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 83 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 84 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  11 radnych,   

 przeciw       –   0   

 wstrzymał się      –   9 radnych  
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Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLVIII/616/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lipca 2018 r. 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038 

                                             -stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

 

Ad  pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w dniu 9 lipca 2018 r. wpłynął wniosek Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie odwołania Pana 

Stanisława Kulikowskiego z funkcji przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 

Jednocześnie przypomniał, że tryb działania w takiej sytuacji reguluje § 48 ust. 9 Statutu Miasta 

Suwałk, który stanowi, że przewodniczących komisji powołuje i odwołuje Rada. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   7 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych    

 wstrzymał się      –   2 radnych  

  

Większością głosów nie podjęto uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 32 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazane osoby – Łukasz Kurzyna- Zastępca Prezydenta 

Miasta Suwałk, Tomasz Drejer- Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Jackowi Juszkiewiczowi 

1. Prezydent odpowiedział, że chodnik został rozebrany przez wykonawcę łącznika ulicy 

Utrata do ulicy Sejneńskiej. W tej chwili ogłoszony jest przetarg na wykonanie łącznika i nie 

ma sensu odtwarzania tej ścieżki rowerowej i chodnika aby za chwilę znowu go demontować. 

2. Prezydent odpowiedział, że wniosek o utworzenie punktu czerpania wody przy Zalewie 

Arkadia jest zasadny i taki punkt w najbliższym możliwym czasie zostanie uruchomiony. 

 

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

Prezydent poinformował, że na wniosek radnego, odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.  
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Wojciechowi Pająkowi 

Prezydent odpowiedział, że temat umieszczenia tablicy lub ścieżki edukacyjnej przy 

Bulwarach nad Czarną Hańczą, przedstawiającą obieg wody w przyrodzie jest warty realizacji. 

Poprosił jednocześnie o przedstawienie koncepcji i przykładów takich realizacji. 

 

Zdzisławowi Stanisławowi Ścięgajowi  

Prezydent poinformował, że problem płynności ruchu tranzytowego powstał z chwilą 

wprowadzenia zakazu wyprzedzania dla samochodów ciężarowych. Wzrosło bezpieczeństwo 

na suwalskich drogach ale kosztem płynności ruchu. Problem powinien zniknąć z chwilą 

przeniesienia ruchu tranzytowego na obwodnicę Suwałk. 

Tomasz Drejer odpowiedział, że przyczyną zatoru 12 lipca br. było kilka zdarzeń w ruchu 

drogowym i planowe remonty. Na nowo budowanym rondzie ulic Utrata i Leśna zakleszczyły 

się dwie ciężarówki, na skrzyżowaniu ulic Utrata i Wigierska, w godzinach 

przedpołudniowych, prowadzone były prace frezowania kolein w asfalcie. Kolejnymi pracami 

było łatanie dziur w asfalcie na ulicy Utrata w okolicach ulicy Sejneńskiej. Prace zostały 

zakończone o godzinie 14:00. Następnie wykonawca przeszedł do wykonywania nakładki 

bitumicznej przy przejeździe kolejowym na ulicy Raczkowskiej. Około godziny 16:00 doszło 

do wypadku drogowego na ulicy Raczkowskiej co miało wpływ na płynność ruchu. 

Dodatkowymi, nawarstwiającymi się problemami są problemy z wykonawcami, którzy mając 

dużą liczbę zleceń, nie są w stanie ich na czas zrealizować. Ogromnym problemem jest duże 

natężenie ruchu na drogach dojazdowych do Suwałk i w samym mieście. 

 

Irenie Schabieńskiej 

Łukasz Kurzyna poinformował, że pociąg z Wrocławia przyjeżdża na dworzec PKP o 22:05 

oraz w podobnym czasie, w obrębie dworca kursuje autobus komunikacji miejskiej linii 19, 

który wyjeżdża z Kameny w stronę Ratusza o godz. 22:16. W chwili obecnej trwają prace nad 

optymalizacją siatki połączeń i temat zgłoszony przez radną zostanie poddany analizie. 

 

Zbigniewowi Romanowi De- Mezerowi 

1. Łukasz Kurzyna odpowiedział, że zostały dokonane ustalenia PKS NOWA i władz 

samorządowych, z których Miasto Suwałki się wywiązało. Rozmowy z pozostałymi 

przewoźnikami a PKS NOVA są realizowane. Na dzień dzisiejszy porozumienie podpisał Żak 

Tourist. Procedury uzyskania nowych zezwoleń przez innych przewoźników trwają i należy 

być dobrej myśli co do finału rozwiązania problemu. 

2. Łukasz Kurzyna odpowiedział, że zezwolenia C-18 są wydawane na okres kwartału, na 

konkretny samochód i trasę lub w przypadku firm budowlanych np. produkujących beton, 

zezwolenie wydaje się na strefę. Niestety ciągle mamy do czynienia z naruszeniami zakazu 

ruchu. Miasto nie ma możliwości zatrzymywania pojazdów i egzekwowania zakazu. Leży to     

w gestii Policji i Inspekcji Transportu Drogowego. 

3. Prezydent odpowiedział, że jeżeli warunki techniczne pozwolą na wykonanie lewoskrętu       

z ulicy Bakałarzewskiej w ulicę Gałaja to takie prace zostaną podjęte. 

4. W sprawie przyszłych zmian w prawie oświatowym i przygotowaniu na nie Miasta, 

odpowiedzi na pytania radnego zostaną udzielone na piśmie. 

5. Prezydent przypomniał, że temat budynku przy ulicy Wojska Polskiego jest ciągle 

monitorowany,a właściciel jest upominany w kwestii zabezpieczenia budynku i przyległego 

terenu. Miejski Konserwator Zabytków wraz z Wojewódzkim konserwatorem zabytków czynią 

starania o wpisanie tego budynku do rejestru zabytków. Pozwoli to na bardziej skuteczne 

egzekwowanie prawidłowego zabezpieczenia budynku i terenu wokół. 

6. Łukasz Kurzyna odpowiedział, że nie zostały złożone wnioski do programu wdrażania 

nowych HotSpotów. Od 5 lat mamy uruchomione w mieście tego typu punkty dostępowe i na 
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chwilę obecną nie ma konieczności tworzenia nowych. Koszty ich funkcjonowania ponosi 

Miasto lub jednostko organizacyjne na terenie których są usytuowane. HotSpoty usytuowane 

są między innymi w Parku Marii Konopnickiej, Parku Konstytucji 3 Maja, nad Zalewem 

Arkadia, na terenie przy Szkole Podstawowej nr 7, w Pasażu Grande Synthe, na Kaczym Dołku, 

na terenie boiska przy Szkole Podstawowej nr 10. Stanowisko Urzędu Komunikacji 

Elektronicznej ogranicza rozwój bezpłatnej sieci internet, gdyż zakłóca to zasady zdrowej 

konkurencji. Uruchamianie nowych punktów dostępowych wiąże się z koniecznością 

przeprowadzania procedury uzyskania stosownych zezwoleń. Punkty dostępowe mają 

ograniczenie przepustowości. 

 

Wojciechowi Malesińskiemu  

Prezydent odpowiedział, że potrzebna jest dokładna analiza tematu stąd odpowiedź zostanie 

udzielona na piśmie. 

 

Zbysławowi Wojciechowi Grajkowi 

1. Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

2. Prezydent odpowiedział, że zwroty opłat za parkowanie w strefie płatnego parkowania nie 

będą miały miejsca i Miasto nie dostrzega takiego niebezpieczeństwa. 

3. Prezydent odpowiedział, że dysponentem lokali użytkowych jest Zarząd Budynków 

Mieszkalnych TBS w Suwałkach Sp. z o.o. i posiada wolne lokale, z których wykazem można 

zapoznać się na stronie internetowej ZBM-u. Wiele jest też lokali prywatnych, których oferta 

jest równie szeroka. 

 

Ad pkt. 33 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zdzisław Koncewicz  powiedział, że Klub który nie popiera zmian w budżecie miasta nie  jest 

przeciwko Klubowi Wigry. 

Zbysław W. Grajek nadmienił, że gdyby nie została przegłosowana uchwała w sprawie 

objęcia akcji Wigry Spółki Akcyjnej pewnie istniała by możliwość przesunięcia kwoty 200.000 

tyś.zł. Odnosząc się do wniosku w sprawie odwołania z przewodniczącego Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki Pana Stanisława Kulikowskiego poruszył sprawę „Dwutygodnika 

Suwalskiego”. Stanowisko Rzecznika Praw Obywatelskich z 2016 r. wyraźnie mówi, że 

jednostki samorządu terytorialnego nie powinny wydawać prasy a jedynie biuletyny. Rzecznik 

Praw Obywatelskich zwrócił się z postulatem do Ministra Spraw Wewnętrznych                                 

i Administracji o wprowadzenie regulacji prawnych w tym względzie. Zaapelował, aby 

sytuację pisma wziąć pod rozwagę w przyszłości. 

Irena B. Schabieńska – przypomniała, że na sesji 27 czerwca apelowała do Pana Prezydenta, 

aby Redaktor Naczelny „Dwutygodnika Suwalskiego” powstrzymał się od pisania 

jednostronnych artykułów. Wskazała również, że Rada Miejska  nie może spowodować 

odwołania radnego Stanisława Kulikowskiego z funkcji Redaktora Naczelnego. Nadmieniła, 

że niepotrzebnie radny Zbigniew R. De-Mezer negatywnie wypowiada się  na pozytywne 

zmiany jakie zachodzą w szkołach. 500 +  to bardzo pozytywna przyszłość, jak również  

przyznanie jednorazowej pomocy na wyprawkę szkolną w wys. 300 zł. 

Czesław Renkiewicz zaznaczył, że na utrzymanie szkół z budżetu miasta co roku 

wydatkowane jest 45 mln. zł. 



29 

 

Zbigniew R. De-Mezer stwierdził, że to nie jest lament a wielka troska o doskonały projekt, 

który różne opcje polityczne chciały wprowadzić w życie. Po raz kolejny zaznaczył, że radna 

Irena Schabieńska w dyskusji swojej wprowadza politykę, co nie jest zupełnie potrzebne. 

Przypomniał, że we wcześniejszych dyskusjach zapewniała, że reforma szkolnictwa nie 

obciąży budżetu miasta. Projekty ustaw zakładające przywrócenie gabinetów 

stomatologicznych, pielęgniarek w szkołach są bardzo dobre ale również bardzo kosztowne. 

Nieprawdą jest, że odtwarzanie stołówek w placówkach oświatowych odbędzie bez żadnych 

kosztów. 

Czesław Renkiewicz   zaprosił Radnych do wzięcia udziału w organizowanych imprezach, 

między innymi do uczestnictwa w Suwalskim Jarmarku Folkloru, XIX Letniej Filharmonii 

Aukso, Jarmarku Kamedulskiego oraz Dni Suwałk, Gali wręczenia Włóczni Jaćwinga. 

 

Ad pkt. 34 

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień                                  

26 września 2018 r. o godz. 10:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Adama 

Mickiewicza 1.  

Jednocześnie poinformował, że 5 minut po zakończeniu obrad sesji w sali 146 Urzędu 

Miejskiego odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej. 

Przewodniczący zamknął XLVIII  sesję Rady Miejskiej. Podziękował przybyłym za 

uczestnictwo a radnym za aktywny udział w obradach.  

Na tym protokół zakończono.                           

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  


